

[Text]

Mr. Lambert: May I make an observation?

The Chairman: Mr. Lambert.

Mr. Lambert: It is traditional in the House that a tribute to our fallen comrades be paid on the day closest to November 11, and I would hope the appropriate steps will be taken so that we do not have a snafu like the one we had last year.

Mr. Knowles (Winnipeg North Centre): The Minister has already consulted House leaders on that.

Mr. Lambert: All right, fine. So at the beginning of the session on November 10, notwithstanding the Standing Orders, the statement by the Minister and the representatives of the parties shall be made at that time and not at the end of routine proceedings.

Mr. Knowles (Winnipeg North Centre): The Minister has already spoken to me and to Walter Baker on this point for the very reason that we do not want to strut around at 12.30 or 2.30, and we agreed. Eleven o'clock Friday morning, November 10.

The Chairman: And there will not be a holiday of the House on the Monday.

An hon. Member: There will not?

The Chairman: No.

The Committee stands adjourned to the call of the Chair.

Tuesday, November 21, 1978

• 1107

The Chairman: Gentlemen, this is the first meeting of the Standing Committee on Veterans Affairs and it is called mainly for consideration of the Supplementary Estimates (A) 1978-79 under Veterans Affairs, Votes 1a and 10a.

VETERANS AFFAIRS

Veterans Affairs Program

Budgetary

Vote 1a—Veterans Affairs—Operating expenditures—\$1.

Veterans Affairs Program

Budgetary

Vote 10a—Veterans Affairs—The grant listed in the Estimates—\$1.

I would like to have permission now to ask the Minister of Veterans Affairs, the Hon. D. J. MacDonald, to give a short statement and introduce his officials. Then we will open the meeting for questions on Vote 1a. Is that to your liking? Thank you.

Mr. MacDonald.

Hon. Daniel J. MacDonald (Minister of Veterans Affairs): Thank you. Mr. Chairman and members of the Committee, it is my pleasure to have this opportunity to appear before you at this time to discuss the matters on the agenda today.

[Translation]

M. Lambert: Vous permettez que je fasse une observation?

Le président: Monsieur Lambert.

M. Lambert: C'est une tradition à la Chambre que de rendre hommage à nos camarades tombés au champ d'honneur au jour le plus proche du 11 novembre; j'espère donc que nous prendrons les mesures appropriées et que nous éviterons la confusion de l'année dernière.

M. Knowles (Winnipeg-Nord-Centre): Le ministre a déjà consulté les chefs de partis à la Chambre à ce sujet.

M. Lambert: Très bien, à la bonne heure. Donc, en début de séance, le 10 novembre, quel que soit l'ordre du jour, le ministre et les représentants des partis feront une déclaration et n'attendront pas la fin des travaux.

M. Knowles (Winnipeg-Nord-Centre): Le ministre a déjà touché un mot de cette question à M. Walter Baker ainsi qu'à moi-même pour la raison précise que nous ne voulons pas faire les fiers vers 12 h 30 ou 14 h 30, et nous sommes tombés d'accord. Ce sera donc à 11 h 00 le vendredi 10 novembre.

Le président: Et il n'y aura pas congé pour la Chambre le lundi suivant.

Une voix: Il n'y aura pas congé?

Le président: Non.

Le comité suspend ses travaux jusqu'à nouvel ordre.

Le mardi 21 novembre 1978

Le président: Ceci est la première réunion du Comité permanent des affaires des anciens combattants et nous devons étudier ce matin le Budget supplémentaire A pour l'année 1978-1979, crédits 1a et 10a sous la rubrique Affaires des anciens combattants.

Affaires des anciens combattants

Programme des affaires des anciens combattants

Budgétaire

Crédit 1a—Affaires des anciens combattants—dépenses de fonctionnement—\$1

Programme des Affaires des anciens combattants

Budgétaire

Crédit 10a—Affaires des anciens combattants—Subvention inscrite au budget—\$1

J'aimerais maintenant demander au ministre des Affaires des anciens combattants, l'honorable D. J. MacDonald, de faire sa déclaration et de nous présenter les fonctionnaires de son Ministère. Nous passerons ensuite aux questions sur le crédit 1a. Êtes-vous d'accord? Merci.

Monsieur MacDonald.

L'hon. Daniel J. MacDonald (Ministre des Affaires des anciens combattants): Merci. Monsieur le président, messieurs les membres du Comité, je suis très heureux de pouvoir vous rencontrer aujourd'hui pour discuter des différentes questions inscrites à l'ordre du jour.